



## مِدُوْمُ عُرُ مُسَارُ وَكُرُسُرُ وِسُومُ مُ مُرْسُرُ مِرْمُ عُلَا مُرَامِعُ مُوَمُّرُ مُرُسُرُ مُومُ مُرَامِرُ APPROVAL OF ENVIRONMENTAL IMPACT ASSESSMENT

مررون السلطة Number: 203-EIARES/6/2018/7

This Environmental Decision Statement is issued for the purpose of communicating the decision regarding the Environmental Impact Assessment for Construction and Setup of a Sewerage System at Fenfushi Island, Alif Dhaalu Atoll, which was submitted for evaluation on 28<sup>th</sup> February 2018 by State Electric Company Limited. The EIA consultant of this project is Mr. Amir Musthafa (EIA 01/13).

1. This Environmental Decision Statement has been issued on behalf of the Environmental Protection Agency (hereinafter referred to as the Ministry) pursuant to the Environmental Impact Assessment Regulations 2012 (2012/R-27) to advise that the Ministry has decided that the proposed Development Proposal can proceed according to the Environmental Impact Assessment Report.

١٠ چڏوئري من من و گرخ دروند هروند بردوند دروند دروند





2. The decision has been made by the Ministry on the following conditions:

و رُدُورُ وبرسه في برد وروس ميري و و و د د د د ميري د د ميرس في د ميرس ف

i. The sewage outfall pipe must be laid at the location marked as 'alternative 1' in figure 25 of the Environment Impact Assessment report ا ئىرىدۇ ئىز ئىزىدۇس بودۇرۇش ئىسىدۇرى دا دىدۇنى ئىزىدىد ئىدۇردۇ دا بولىد 25 كىد ا ئىرىدۇرۇش ئىرىدۇردۇرۇ

ii. In the event the project activity has not commenced within one (1) year from the date of issue, or if the duration of this Environmental Decision Statement has not been Environmental extended, this Decision Statement shall be considered null and void. In order to extend the duration of this Environmental Decision Statement, the Proponent shall write to the Minister for an extension according to clause 14 of the Environmental Impact Assessment Regulation 2012.

مِ دُوْرِهُ دُوْرُهُ مِرْ مُرْدُودُهُ وَ وَهُمْ الْرُنْهُ مُهُوْرُهُ وَمُرَّهُ الْمُورُهُ الْمُرْدُهُ الْمُرْدُ الْمُرْدُالُولُ الْمُرْدُ الْمُرْدُ الْمُرْدُ الْمُرْدُ الْمُرْ

iii. In the event the project activities has been delayed for more than one
(1) year due to unforeseen circumstances, the Ministry shall have the discretion to extend the duration of the Environmental

ان 1 وَمَ سَرَسُوهُ لَدُورِ وَ رَدُورِ وَ رَدُورُ وَ وَرَدُورُ وَ رَدُورُ وَ وَ رَدُورُ وَ رَدُورُ وَ وَرَدُورُ وَ رَدُورُ وَ وَرَدُورُ وَ وَالْمُ وَالْم

7



Decision Statement, or to terminate it. In such circumstances the proponent shall write to the Minister for an extension clearly stating out the reasons for the delay.

200 - 200 -

- iv. The Minister, or his designate, may issue a cessation order requiring persons working on a Development Proposal to cease working until the order is withdrawn, if:
  - This Environmental Decision
     Statement has been withdrawn or;
  - b) There has been a breach of the conditions of this Environmental Decision Statement.
- v. It is the Developer's responsibility to undertake all project activities in accordance with the relevant laws and regulations of the Maldives.
- vi. The Developer shall submit environmental monitoring report as outlined in Paragraph viii of this Environmental Decision Statement. Failure to submit the requisite monitoring report may result in the suspension or revocation of the permit under this Decision

ر) د مِدُوْرِدُوْرُ هُمِوْرِدُرُو رُورُ هُمِوْرِدُرُو رُورُ ر) د مِدُوْرِدُ دَمِرُ سِرِرْدِدُوْ وِرْدُدُ ر) د مِدُوْرِدُ دَمِرْ سِرْرِدُوْدُ وِرْدُدُ دَارِدُ دَارِدُورُو

- اً›› دِ مِدَّ وَمِرْهُ يَدُهُمُ مِرْهُ دِ يَهُوْ وَهُوْهُ اللهِ وَمَرَّ هُمُرُهُ مُرَّدُهُ وَمِرْهُ وَمُرْجَرُ هُمُرُومُرُورُ مَا مُرْهُمُورُ مُرْدُهُ مُرَدُّهُ وَمُرْجَدُ مِرْهُمُ الْمُرْمُرُورُ مُرَدُّورُ وَمُرْدُورُ مُرْدُهُ مُرْدُدُورُ مِنْ مِرْجُوعُ مُرْدِدُهُ الْمُرْدُورُ وَمُرْدُورُ وَمُرْدُورُ





## Statement.

- vii. The Developer is aware that under the National Environment Protection Act (Law no. 4/93) and the Environmental **Impact** Assessment Regulations compensation if found that such an activity has caused significant, irreversible impacts on the environment.
  - VII) وور بردرج و مردور برده برده ودرد ودور وُكِرْ (مَرْمُونُدُ 4/93) مُم مِرْوُرُونُونُ مُسَارُ ويمر ومروي فمرسري يرفع المروره وَقُرِيرُ 2012 وَ مُرْرُثُرُ مُرْدُخٌ وَوَقُومُوحُرُ مَسْرَةُ مِدْدُ مُرْسَدُو وَدَ عَرَوْدُ مَعْوَدُ مُعْوَدًا dinistry reserves the right to تَوُدُ تَرْدِ بُرُوَمُودَدِ ثَيْرِ وَمِوْ وَسَوْ رَسُونَهُ وَسَالًا terminate any activity without عَرُودُ مِرْدُنُ بِرُورُ وُسَادُنُو رُدُودُ כישינה עתה בית בית הכים בשרות לה ב בכני במים ו בים ו מים ו
- viii. All mitigation measures proposed in الله مِرْدُورُ وَمُرْدُرُ وَمُرْدُرُ وَمُرْدُرُ وَمُرْدُرُ وَمُرْدُرُ the EIA report for all the phases of the project shall be fully implemented.
  - אבל בני בישינה לאל בול בחבר הבל לים בים אלים בינים בינים תלפתשת שתצה תשתתה על שאלת مُوْرُقُ لِيرِ وِرُوْرُهُ مِرْكُونُهُ
  - environmental ix. The monitoring program outlined Environmental Impact Assessment Report shall be undertaken and implemented and summary environmental monitoring reports shall be submitted to the Ministry.
- X: مِوْوْرِعُ مُسَارُ وَيُرْسُ وَسُويْرُ صَارِّتُولِ مروع در ومروم مرمزومو ومرومه ومرد ور مرورو ومردد مامر مرورو المرور ورو المرود المرور المرور المرور ره روده و دروه ما دود و و و و ב ביר בינים בינים בינים בינים כ مع رسمر ترمورو وردو
- x. The date of expiry stated in this **Environmental Decision Statement** is the duration given to commence
- x جهدورد سرشودهد واردد درور درود בעל עבית בתיעעת פומופית בנחם



the project activities approved under this Environmental Decision Statement.

מרכנים יב יו יום ים של בים שש כם ייש ב בעמצפת בע כ-מרשם בתכת בקפ כלפחבת ב

xi. Once the project activities have started, the Proponent must inform the Environmental Protection Agency, the date of commencement of project activities.

xi دُسْهُ بَرْدُ دُرُ دُسُهُ مُرْدُ بُرُ مُنْ فُرُ دُرُ وَرُحُ وَرُدُورُ وَرُورُ وَرُورُ وَرُورُ وَرُورُ وَرُو مُحِيرُ مُرْدُ وَرُمُورُ بُرُورُ وَمُحْوَرُ وَيَرْجُ وَمِرْجُ وَمِرْجُ وَمِرْجُ وَمِرْجُ وَمُرْجُورُ وَمُرْجُورُ وَمُرْدُورُ وَمُورُ وَمُرْدُورُ وَمُرْدُورُ وَمُرْدُورُ وَمُورُ وَمُورُ وَمُرْدُورُ وَمُورُ وَمُرْدُورُ وَمُورُورُ وَمُرْدُورُ وَمُورُورُ وَمُورُ وَمُورُ وَمُورُورُ وَمُورُورُ وَمُورُ وَمُورُورُ وَمُورُ وَمُورُورُ وَمُؤْرُورُ وَمُورُورُ وَمُورُورُ وَمُؤْرُورُ وَمُؤْرُورُ وَمُورُورُ وَمُورُورُ وَمُورُورُ وَمُؤْرُورُ وَمُورُورُ وَمُؤْرُورُ وَمُؤْرُورُ وَمُؤْرُورُ وَمُؤْرُورُ وَمُؤْرُورُ وَمُؤْرُورُ وَمُورُورُ وَمُورُورُ وَمُؤْرُورُ وَمُورُورُ وَمُؤْرُورُ وَمُؤْرُورُ وَمُؤْرُورُ وَمُؤْرُورُ وَمُورُورُ وَمُورُورُ وَالْمُؤْرُورُ وَالْمُورُ وَالْمُؤْرُورُ وَالْمُؤُورُ وَالْمُؤُورُ وَالْمُورُورُ وَالْمُؤْرُورُ وَالْمُؤْرُونُ

Date of Issue: 8th March 2018

Date of expiry: 8<sup>th</sup> March 2019

Name: Ibrahim Naeem

**Designation:** Director General

Signature:

تَرْتُوسِ مُرْمِرْ : 08 خُسرِهُم 2018

وْرُدُورْمُ رُوَوٌ مُرْمِرْدُ: 08 دُرِيْمُ 2019

مَرْهُ: دِهْ يُرْدُ سَرُدُوْ

وَلَاوُ: وِيرْمُ عَمْرِ خَسْرَرُوْ